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Ordinært Seniorrådsmøde  

Tid, dato og sted: Den 26. april 2023 kl. 09-12, HUSET, Hvidovrevej 253b 

Deltagere: Jørgen Nygaard, Anette Kou, Bjarne Agerlin, Christian Thode, Jens Juul, Marianne 

Hviid, René Langhorn og Clara Mørck Clausen (referent). 

Afbud:  

 

Referat 

 

1) Godkendelse af dagsorden  

Indstilling: Seniorrådet fremsætter eventuelle bemærkninger til dagsorden.   

Referat:  

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2) Godkendelse af referatet fra sidste møde  

Indstilling: Seniorrådet fremsætter eventuelle bemærkninger til referatet fra sidste møde, d. 22. 

marts 2023. 

Referat:  

Referatet fra seneste møde d. 22. marts 2023 blev godkendt. 

 

3) Orientering om møder og arrangementer 

Indstilling: Seniorrådet orienteres om:  

3.1 Afholdte møder og arrangementer:  

• 29-03-23: Kursus med Danske Ældreråd 

Jørgen og Anette deltog.  

 

• 03-04-23: Billetsalg til pensionistskovturene i Kometen. 

Det gik godt med billetsalget i Kometen.  

Anette fremhævede, at det med fordel kan kortes ned næste gang, idet der også er elektronisk 

billetsalg. 

 

• 13-04-23: Borgmestermøde 

Jørgen deltog i borgmestermødet sammen med Arne Bech, formanden for Ældre- og 

Sundhedsudvalget. 

Jørgen orienterede, at de drøftede ekstra plejehjemspladser på Søvangsgården, faste teams i 

hjemmeplejen, nedrivningen omkring aktivitetscentret og den nye busrute.  
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Jørgen anmodede om et tilskud til Bladet, borgmesteren og Arne var ikke afvisende, og Arne 

undersøger mulighed for at søge midler. 

 

• 13-04-23: Møde med Ældresagen 

Jørgen deltog. 

Jørgen orienterede, at de talte om arrangementer, og drøftede at lave et årshjul så 

arrangementer ikke falder samme dag.  

 

• 14-04-23: Vestegnstræf i Dragør 

Anette deltog.  

Anette orienterede om en god og inspirerende dag.  

 

• 17-04-23: Guidemøde ang. skovturene 

Jørgen orienterede at materiale udsendes i dag eller i morgen.  

 

• 21-04-23: Regionsrådsmøde 

Anette og Jens deltog. 

Anette og Jens orienterede om at emnet var Sundhedsklynger. Seniorrådet er ikke automatisk 

er med i sundhedsklyngerne.  

 

Sundhedsklyngerne ønsker mere involvering af brugerne (de ældre), så de kontakter Ældre 

Sagen og ikke de forskellige Seniorråd. Der skal laves en rigtig organisering, så Seniorrådene 

får mere indflydelse. Et forslag var at samle Seniorrådene i Sundhedsklynge Syd og sammen 

vælge repræsentanter fra de forskellige Seniorrådene i Sundhedsklynge Syd.  

 

3.2 Kommende møder og arrangementer 

• 27-04-23: Møde om Seniorliv i Huset 

René, Jørgen, Marianne, Bjarne og Anette deltager. 

Der er udsendt en indkaldelse til Seniorrådet med dagsordenen. 

 

Bjarne og Anette Melin deltog i ’Kom ud, mand’, og der prøves at lave et partnerskab med 

Hvidovre Kommune. 

 

• 03-05-23:  Budgetorienteringsmøde 

Afbud fra Anette og Bjarne.  

Mødet afholdes på Risbjerggaard kl.18:00-20:00. 

Bjarne pointerede, at Seniorrådet bør forberede sig. 

 

• 25-05-23: Susan Bjerregård reception 

Bjarne og Marianne deltager og repræsenterer Seniorrådet.  

 

• 24-05-23: Ordinært Seniorrådsmøde 

René kommer senere. 

 

• 30-05-23: Dialogmøde kl. 15:30 (Temamøde) 

Temamødet skal handle om forebyggelse.  
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• 08-06-23: Seniorliv kl. 09:00 – 11:00 

Temadag med Sundhedscenteret.  

Christian deltager ikke. 

 

• Seniorrådsmøde d. 28-06-23 kl. 09:00 – 12:00 

Jørgen deltager ikke.  

Mødet afholdes som aftalt. 

 

4) Orientering fra formanden 

Indstilling: Formanden orienterer om følgende:  

• Åbent hus hos Muslimer for fred 

Jørgen orienterede om åbent hus d. 29-04-23 kl. 11:00-17:00 med bl.a. madboder i 

Avedøre Idrætscenter.  

 

• Folkekøkkener på plejehjemmene 

Jørgen orienterede at folkekøkkenet afholdes kl. 17:30 og at det koster 100,00 kr.  

 

• 27-04-23: Stormøde på Søvangsgården 

Jørgen deltager. Der skal bl.a. drøftes en tilfredshedsrapport og tilsynsrapport, og der gives 

en økonomisk status. 

 

• Nyt valgsystem 

Jørgen orienterede om valgsystemet til Kommunal- og Folketingsvalg.  

 

• Kedelig udmeldelse fra Avedøre Lokalråd 

Jørgen orienterede om Avedøre Lokalråd. 

 

• Beskrivelse af reeration af fortove 

Jørgen orienterede om beskrivelsen udsendt af KTM. 

 

• Kvalitetsstandarder 2023 

Clara siger det videre til Gitte.  

 

• Husk at rykke for Tilsynsrapporter 

Jørgen opfordrer til at alle rykker for Tilsynsrapporter. 

 

5) Orientering fra diverse råd og fora 

Indstilling: Seniorrådet orienterer hinanden gensidigt fra diverse bruger- og pårørenderåd, 

lokalråd samt andre fora relateret til Hvidovre Seniorråd.  

 

Referat: 

Der henvises generelt til referaterne fra diverse møder.  
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6) Punkter til drøftelse 

Indstilling: Seniorrådet skal drøfte følgende: 

6.1 Videre drøftelse af Seniorrådets visionsstrategi samt prioritering af ressourcer 

Anette og Bjarne har holdt møde vedr. visionsstrategi og har udarbejdet dokument. Seniorrådet 

kvitterende for det gode arbejde.  

 

Bjarne orienterede om ideen omkring årshjul, hvor Seniorrådet kan skrive deres faste 

aktiviteter, møder og nye aktiviteter og handleplaner ind.  

 

6.2 Dialog om forventninger til Seniorrådets formandskab 

Seniorrådet drøftede forventninger til Seniorrådets formandskab.  

 

6.3 Beskæftigelsespolitikken for seniorer i Hvidovre Kommune 

Punktet udsættes til næste ordinære møde.  

 

7) Punkter til beslutning 

Indstilling: Seniorrådet skal tage beslutning om følgende:  

7.1 Fordeling af torsdagsvagter i Huset fra 13:00-15:00 i maj 2023 

• 04. maj: Christian 

• 11. maj: Per Katz 

• 18. maj: lukket pga. helligdag 

• 25. maj: Bjarne 

 

7.2 Deltagelse i Folkekøkkenerne på plejehjem 

Se under punkt 4: orientering fra formanden.   

7.3 Forespørgsel om økonomisk tilskud til Seniorrådets blad til Økonomiudvalget 

Ved borgmestermødet sagde Arne, at han ville tage snakken videre. Seniorrådet afventer.  

7.4 Emner til dialogmøde med Ældre- og Sundhedsudvalget d. 30. maj 2023 

Husk at der er aftalt temadrøftelse i de første 45 minutter, jf. referat fra kontaktmødet d. 09-03-23.  

Temaet er forebyggelse og det aftales, at der på næste ordinære møde afsættes tid til at forberede 

dialogmødet.   

 

8) Orientering fra Informationsudvalget 

Indstilling: Seniorrådet orienteres om følgende: 

  

8.1 Bladets redaktion: 

• Mulighed for tryk af Bladet i Aktivitetscenteret + anden mulighed 

• Omdeling af bladet 

• Statistik over omkostninger 
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• Bjarnes forslag til anden info  

Marianne orienterede om Bladet.  

Seniorrådet drøftede andre muligheder, hvis der ikke gives støtte bladet. 

 

8.2 Nyt fra kommunen 

Der blev orienteret om ansættelse af ny direktør til Velfærdsområderne. Der er udsendt en 

pressemeddelelse fra Hvidovre Kommune.   

 

9) Økonomi  

Indstilling: Seniorrådet gennemgår økonomien, herunder:  

9.1 Generel orientering om Økonomi  

Christian orienterede om Seniorrådets budget. 

 

9.2 Drøftelse af Seniorrådets budget for 2024 

Punktet udsættes. 

  

9.3 Drøftelse af fast reguleringsordning, der tager højde for stigende udgifter til alm. drift. 

Punktet tages i forbindelse med punkt 9.2. 

 

9.4 Mulighed og økonomi ift. deltagelse i konferencer 

Punktet tages i forbindelse med punkt 9.2.  

 

10) Eventuelt 

Der skal afholdes et møde med alle lokalrådene efter sommerferien. Formandskabet afholder 

formøde og finder forslag til datoer.  

Seniorrådet besluttede punkt 3: kommende arrangementer og møder fremover hedder: 

”forberedelse af kommende arrangementer og møder” mhp. at Seniorrådet kan drøfte punkterne.  

Frivilligkoordinatoren skal inviteres til et møde med Seniorrådet.  

Anette gjorde opmærksom på at Seniorrådet stadig mangler undervisning i kommunens system, 

herunder introduktion til GDPR-kursus. Der skal ligeledes indkøbes covers til ipads fra eget 

budget.  

Clara udsender notat vedr. §18-midler.  

Seniorrådet drøftede fokus på den gode dagsorden.  

Seniorrådet udtrykker at referater gerne må udsendes hurtigere. Der opleves at der nogle gange 

går lang tid før Seniorrådet modtager referater. Dette gælder særligt nogle udvalg.  

Seniorrådet besluttede at der skal drøftes busrute på næste møde med Kultur, Teknik og Miljø.  

 

 


